
Samarbejdsmøde	omkring	Jelling	Midtbyplan		
tirsdag	d.	17.	maj	2016	
	
Til	stede:	Henrik	Aagaard	og	Camilla	Jørgensen,	Ib	Jensen,	Karin	Tarp,	Signe	Grønvall,	Stine	
Bo	Nørgaard,	John	Jacobsen	og	Søren	Fjordside	
Afbud	fra:	Preben	Schou	
	
Referat:	
	
0.	Præsentationsrunde	
	
1.	Valg	af	mødeleder:	Karin	Tarp	og	referent:	Søren	Fjordside	
	
2.	Dagsordenen	godkendt		
	
3.	Nyt	fra	Vejle	Kommune	
		 1.	Status	på	Byens	Torv:	Man	starter	med	at	lave	belægning	på	torvet	d.	10/8.	
	 Hvis	der	bevilges	penge	til	resten	af	torvet	i	budget	2017,	går	vi	straks	i	gang	med	
	 detailplanlægningen	af	torvet.	Det	er	vigtigt	for	lokalrådet,	at	alle	muligheder	
	 stadig	er	åbne	for	træer,	sejl,	udsmykning	m.m.,	selv	om	belægningen	er	lagt.	
	 Sparekassefonden	har	genbevilget	100.000	kr.	til	vandprojekt	på	torvet.	
	 Camilla	sender	snarest	et	notat	til	Søren	om,	hvilke	fonde	og	puljer	der	kan	søges.		
	 2.	Status	for	legepladsen:	Legepladsen	bliver	en	del	af	2.	fase	af	torvet,	og	placeres	
	 på	skræntområdet	sammen	med	vandforløbet.	
			 3.	Status	for	bykanten/randbebyggelsen:	Forvaltningen	har	i	næste	uge	et	møde	
	 med	Ole	Ballegaard	om	randbebyggelsen.	Herefter	skulle	der	kunne	komme	gang	i	
	 processen	frem	mod	en	beslutning	om,	hvem	der	skal	bygge	randbebyggelsen.		
	 Jelling	Boligselskab	har	sat	RUM-arkitekter	til	at	lave	en	skitse,	som	kan	blive	deres	
	 bud	på	bebyggelsen,	hvis	de	får	muligheden	for	at	blive	bygherre.	Selv	om	det	er	
	 boligselskabet,	der	er	bygherre,	vurderer	Henrik,	at	der	godt	kan	findes	en	løsning,	
	 så	der	kan	være	butikslokaler	i	stueetagen	i	noget	af	bebyggelsen.	
	 4.	Status	på	skaterbanen:	De	folk,	der	står	bag	skaterbanen,	er	i	færd	med	at	stifte	
	 en	skaterforening.	Desuden	søger	de	fortsat	midler	til	etablering	af	banen.	
	 5.	Drøftelse	af	samarbejdet	med	menighedsrådet:	Lokalrådet	har	fået	en	plads	i	
	 Samarbejdsudvalget	for	Monumentområdet.	Lokalrådet	vælger	repræsentanten	
	 på	næste	bestyrelsesmøde.	Vigtigt	at	etablere	en	form	for	samarbejde	mellem	
	 lokalrådet	og	menighedsrådet.	
	 6.	Nyt	om	Etape	2	i	monumentplanen:	VK	undersøger	lige	nu	mulighederne	for,	at	
	 der	kan	være	fonde,	som	kan	medfinansiere	etape	2-projektet.		
	 Lige	nu	er	buskørsel	og	–parkering	et	stort	problem.	Kan	den	gamle	Tørringvej	
	 bruges	til	parkering?		
	 Vejle	Kommune	opfordres	til	at	sende	en	vejledning	ang.	kørsel	og	parkering	til	
	 turistbus-brancheforeningen,	som	kan	sende	vejledningen	videre	til	deres	
	 medlemmer.	Kongernes	Jelling	skal	også	opfordres	til	at	sende	vejledningen	til	de,	
	 der	booker	en	rundvisning.	
	 En	varig	busparkeringsløsning	kan	tidligst	være	på	plads	i	2018.	



	 7.	Stationsvej/Runecentret:	Lokalrådet	foreslår,	at	det	undersøges,	om	dette	
	 område	også	kan	blive	en	del	af	ansøgningen	til	fonde,	idet	Stationsvej	fører	
	 direkte	op	til	monumentområdet,	og	desuden	er	området	også	en	del	af	
	 ”Udviklingsplanen	for		Jelling	Midtby”.	
	
4.	Nyt	fra	Jelling	Lokalråd	
	 1.	Lokalrådets	arbejde	for	en	kommunal	bevilling	til	Jelling	Midtby	2017	(bilag)	
	 Vi	anbefales	at	følge	op	på	brevet	til	byrådet,	så	sagen	hele	tiden	holdes	varm.	
	 2.	Planer	om	en	ny	arbejdsgruppe	i	lokalrådet:	Som	”Gadebanden”	i	Give.	Henrik	
	 og	Camilla	synes	det	er	en	god	ide,	at	vi	etablerer	denne	arbejdsgruppe/udvalg.	Vi	
	 skal	have	en	vis	sikkerhed	for,	at	vores	henvendelse	til	forvaltning	bliver	taget	
	 seriøst,	ellers	har	arbejdsgruppen	ingen	berettigelse.	Vi	kan	evt.	forhøre	os	hos	
	 Give	Udviklingsråd	om	deres	erfaringer	med	et	sådant	udvalg.	
	 3.	Henvendelse	fra	borgere	om	Teknik&miljø-forhold,	som	ikke	fungerer:	Ved	
	 vores	generalforsamling	var	der	borgere,	som	fortalte	om	henvendelser	til	
	 forvaltningen,	som	ikke	var	blevet	taget	alvorligt.	Niels	Clemmensen	tager	det	med	
	 på	næste	ULN-møde,	hvor	teknisk	direktør	også	deltager.	
	 4.	Skiltning	for	turister	i	midtbyen:	I	Vejle	er	man	i	gang	med	et	forsøg	med	enkel	
	 skiltning	i	midtbyen.	Måske	kan	vi	være	med.	Camilla	undersøger	det	og	giver	Karin	
	 besked.		
	 5.	Tilbagemelding	ang.	ny-renoveret	kryds	Skovgade/Bredager:	Camilla	vender	
	 tilbage,	når	hun	har	snakket	med	Gitte	Fuhr	om	det.	
	 6.	Status	på	Kommunikation	i	Jelling:	Arbejdsgruppen	er	ved	at	snævre	sig	ind	på	
	 et	par	modeller,	som	kan	være	brugbare.	Hjemmeside	og	App	kommer	til	at	spille	
	 en	vigtig	rolle.	Desuden	bliver	inforskærme	og	facebook	vigtige	brikker.	Gruppen	
	 har	fået	gode	råd	fra	Vejle	Kommune	(Sonja	Hansen	og	Peter	Sepstrup)	og	lokalt	
	 (Per	Falborg,	Mogens	Christensen	og	Conny	Bæk).	Den	endelige	løsning	afhænger	
	 meget	af,	hvilken	økonomi	der	kan	fremskaffes	til	opstart	og	drift.	
	 7.	Handel	i	Jelling:	Status	for	Kulturkrigerne:	Peter	Sepstrup	og	Lene	Lawaetz	m.fl.	
	 afgør	om	projektet	forsætter	ud	fra	en	statusrapport,	som	Bjarne	Taudal	har	lavet	
	 til	dem.	Der	er	ca.	40	personer,	der	har	henvendt	sig,	men	kun	en	håndfuld	har	
	 været	seriøse.	Bjarne	foreslår	projektet	startet	med	4	deltagere	+	leje	af	150	m2	i	
	 Fakta-lokalet,	indtil	videre	til	d.	1/1	2017.	
	 8.	Vejle	Kommunes	prioriteringer:	Vejle,	centerbyerne,	landsbyerne:	Der	findes	
	 ikke	nogen	retningslinjer	for	prioriteringer	af	midler	til	de	3	områder.	Midler	
	 fordeles	efter	skøn	af	vigtighed,	og	det	spiller	også	ind,	hvor	energiske	man	er	i	
	 lokalsamfundene.	
	
5.	Dato	for	næste	møde:	onsdag	d.	14.	september.	
	
6.	Evt.	
	
Referent:	Søren	Fjordside	

		
	
	



		
	


